

# Kerajaan Bukan Buatan Tangan



## A Kingdom Not Made With Hands

by Randolph Dunn



Institut Pengetahuan Alkitab Antarabangsa

## Kenyataan Presiden

Kami mengesyorkan agar anda mempelajari Bible anda untuk menentukan ketepatan apa yang dinyatakan dalam pelajaran ini atau daripada mana-mana sumber lain. "Komentari" yang dibentangkan dalam pelajaran International Institute of Biblical Knowledge (IBKI) adalah pendapat pengarang atau penyusun. Pendapat sering mendapat laluan mereka ke dalam pelajaran audio, video, dan cetakan, serta ulasan Alkitab; dan, dalam ajaran pendakwah, pendeta, pendeta, imam atau rabbi.

Anda harus sentiasa mengesahkan semua komen, pendapat dan ajaran ini kerana adalah tanggungjawab ANDA untuk mencari, mengetahui dan melakukan kehendak Tuhan. Untuk menyemak kebenaran mana-mana pengajaran, baca terjemahan Bible yang berbeza, dan rujuk kamus dan leksikon Bible untuk mempelajari makna perkataan atau frasa yang tidak dikenali. Berhati-hati dengan sebarang definisi kamus, kerana kamus memberikan makna perkataan dan frasa daripada bahasa asal kepada penggunaan semasa. Makna perkataan dan frasa juga berubah mengikut peredaran masa. Juga, beberapa perkataan Yunani boleh diterjemahkan kepada satu perkataan, yang boleh memutarbelitkan makna asal. Izinkan Tuhan berbicara kepada anda dari Firman Kudus-Nya seperti yang tertulis dalam Alkitab.

IBKI memberikan kebenaran untuk memuat turun dan mengeluarkan semula bagi tujuan bukan komersial pelajaran secara keseluruhannya tanpa perubahan atau bayaran.

Randolph Dunn, Presiden

Hubungi kami: [vinay\\_coc@rediffmail.com](mailto:vinay_coc@rediffmail.com)

Laman web: [www.thebibleway.net/IBKIMalay.html](http://www.thebibleway.net/IBKIMalay.html)

## **pengenalan**

Manusia diciptakan sebagai makhluk adil yang kekal menurut gambar Tuhan, bukan rupa-Nya yang tepat. "Dia, Tuhan, juga telah menetapkan kekekalan dalam hati manusia; tetapi mereka tidak dapat memahami apa yang telah dilakukan oleh Tuhan dari awal hingga akhir." (Pkh 3:13) Tuhan menyediakan sebuah Firdaus bagi mereka dan memerintahkan mereka untuk memelihara Eden, untuk berbuah dan berkembang biak dan TIDAK memakan buah dari pohon pengetahuan tentang yang baik dan yang jahat kerana dengan berbuat demikian mereka akan mati. Tidak diketahui berapa lama mereka tinggal di sana, tetapi beberapa ketika kemudian mereka makan buah pokok itu, akibatnya, Tuhan mengeluarkan mereka dari Eden. Adalah dipercayai bahawa ini adalah apabila masa bermula kerana Adam dan Hawa tidak lagi boleh makan daripada Pohon Kehidupan dan hidup selama-lamanya.

Bertahun-tahun kemudian Tuhan mengarahkan Abraham yang soleh untuk pergi ke tempat yang telah Dia sediakan untuk dia dan keturunannya, di mana salah satu daripadanya akan memberkati dunia. Lebih dari 400 tahun sebelum keturunan Abraham, orang Israel, tiba di tanah yang dijanjikan kepada Abraham. Semasa di sana mereka mencari penebus yang dapat mengampuni dosa. jika mereka taat kepada-Nya.

Dengan tindakan Roh Kudus Tuhan datang untuk hidup di bumi sebagai manusia untuk menjadi satu-satunya korban penghapus dosa dan "untuk menyediakan tempat bagimu? Dan jika Aku pergi dan menyediakan tempat bagimu, Aku akan datang kembali dan membawa kamu ke tempat-Ku, supaya di mana Aku berada, kamu juga berada." (Yohanes 14:3)

Selepas kematian Yesus melalui penyaliban dan kebangkitan-Nya, Dia kembali ke Syurga dan pada Hari Pentakosta "curahkanlah Roh-Ku ke atas semua orang ... setiap orang yang berseru kepada nama Tuhan akan diselamatkan" (Kisah Para Rasul 2:17, 21). ) bukan sahaja orang Yahudi. Para rasul Kristus mengisytiharkan Berita Baik - pengampunan dosa dan keselamatan kini tersedia untuk semua manusia yang meletakkan kepercayaan dan ketaatan mereka di dalam Kristus dengan mati dalam dosa dan dikuburkan ke dalam darah-Nya, direndam dalam air - pembaptisan. Tuhan kemudian membangkitkan orang-orang yang diampuni yang taat ini dari penguburan mereka meletakkan mereka dalam kerajaan yang tidak dibuat oleh tangan. Anda mesti mempelajari firman Tuhan untuk keselamatan anda, dan tidak "bergantung" pada tafsiran oleh orang lain; cth, Penerbitan BibleWay, ulasan, imam, pastor atau pendakwah. (Flp 2:13)

"Apabila Anak Manusia datang ... Dia akan meletakkan domba di sebelah kanan-Nya dan kambing-kambing di sebelah kiri-Nya. Kemudian Raja akan berkata kepada mereka di sebelah kanan-Nya, 'Mari, kamu yang diberkati oleh Bapa-Ku; terimalah kerajaan yang telah disediakan bagimu sejak dunia dijadikan.'" ( Mat 25:31-34 )

## Janji Allah

Adam dan Hawa dipisahkan daripada bapa dan pencipta mereka yang penyayang, tetapi Tuhan mempunyai rancangan untuk membawa manusia kembali ke dalam hubungan yang sempurna itu. Dia memberitahu ular itu, Syaitan si penipu dan bapa dusta, "Dan Aku akan mengadakan permusuhan antara engkau dan perempuan itu, dan antara keturunanmu dan keturunannya; ia akan meremukkan kepalamu, dan engkau akan memukul tumitnya." (Kejadian 3:15)

**Komen** "Remukkan kepalamu" Korban pendamaian dan kebangkitan Kristus mengakhiri kematian kekal dengan menyediakan pengampunan. Kemenangan atas dosa dan maut, pegangan Syaitan ke atas manusia, kepada semua yang berseru kepada Kristus melalui iman, kepercayaan, dan baptisan kepada-Nya kematian. "Pukul tumitnya (keturunan wanita)" adalah percubaan untuk mengambil nyawa Yesus dengan penyaliban.

Kemudian selepas persembahan Kain yang tidak dapat diterima, Tuhan sekali lagi memberi amaran tentang akibat dari tindakan manusia yang memberontak, "Jika kamu melakukan apa yang benar, adakah kamu tidak akan diterima? untuk memiliki kamu, tetapi kamu mesti menguasainya." (Kejadian 4:7)

**Komen:** Kain tidak mendengar amaran Tuhan. Dia lebih berdosa dengan membunuh saudaranya Habel. Akibat perbuatannya menyebabkan dia menjadi pengembara atau pelarian.

Semasa zaman Nuh, kita membaca "TUHAN melihat betapa besarnya kejahatan manusia di bumi telah menjadi, dan bahawa setiap kecenderungan fikiran hatinya adalah jahat sepanjang masa." (Kejadian 6:5)

**Komen:** Allah menghapuskan segala kejahatan di hadapan-Nya dengan membinasakan dengan air semua manusia di bumi, kecuali Nuh yang soleh dan keluarganya.

Tuhan menyatakan kepada Abraham pemikirannya tentang Sodom dan Gomora. "Berfirmanlah TUHAN: "Oleh karena seruan terhadap Sodom dan Gomora sangat besar, dan karena dosa mereka sangat besar, maka Aku akan turun sekarang dan melihat apakah mereka telah melakukan semuanya sesuai dengan keluhan yang datang kepada-Ku, dan jika tidak, saya akan tahu.' ... Kemudian TUHAN menurunkan hujan belerang dan api ke atas Sodom dan Gomora, dari TUHAN dari langit, lalu ditumbang-Nya kota-kota itu, seluruh dataran, semua penduduk kota itu, dan tumbuh-tumbuhan di bumi." (Kejadian 18:20-21 dan 19:24-25)

**Komen:** Tuhan mendengar jeritan mereka menunjukkan Tuhan mengetahui segala yang berlaku di antara penduduk bumi. Dalam hal ini Dia memusnahkan Sodom dan Gomora bersama semua orang jahat mereka. Peristiwa-peristiwa ini menunjukkan bahawa Tuhan tidak bertolak ansur dengan kejahatan, kemaksiatan atau dosa dan akan mengambil tindakan terhadap mereka yang melakukan sedemikian, tetapi tidak selalu serta-merta.

Dari Adam dan Hawa melalui Yudas, pengkhianat Yesus, dosa berlaku seperti hari ini. Paulus melalui Roh Kudus berkata "Semua orang telah berbuat dosa dan telah kehilangan kemuliaan Allah" ... "Sebab upah dosa ialah maut, tetapi karunia Allah ialah hidup yang kekal dalam Kristus Yesus, Tuhan kita." (Roma 3:1). 23; 6:23)

*"Karena begitu besar kasih Allah akan dunia ini, sehingga Ia telah mengaruniakan Anak-Nya yang tunggal, supaya setiap orang yang percaya kepada-Nya tidak binasa, melainkan beroleh hidup yang kekal."*(Yohanes 3:16)

*"Tuhan tidak lambat dalam menepati janji-Nya, seperti yang dimengerti oleh beberapa orang tentang kelambatan. Ia sabar terhadap kamu, tidak menghendaki supaya seorang pun binasa, tetapi supaya semua orang bertobat."*(2 Petrus 3:9)

#### Soalan

1. Merujuk kepada Syaitan, keturunan wanita akan menghancurkan kepalanya.  
Betul salah \_\_\_\_
2. Jika anda tidak melakukan apa yang betul dosa hadir.  
Betul salah \_\_\_\_
3. Dosa berasal dari hati manusia.  
Betul salah \_\_\_\_
4. Tuhan mendengar seruan manusia menentang kejahatan.  
Betul salah \_\_\_\_
5. Semua manusia berdosa.  
Betul salah \_\_\_\_

#### bab 2

#### **Anugerah Tuhan -Yesus, Orang itu**

#### ***Janji berkenaan Pemberian Tuhan***

Terdapat banyak nubuatan mengenai Yesus dalam Perjanjian Lama tetapi apakah kemungkinan untuk membuat hanya 25 ramalan tentang seseorang yang akan dilahirkan bertahun-tahun kemudian dan ramalan ini menjadi kenyataan? Dr. Hawley O. Taylor telah memberikan jawapan ini: "Mengenai n kes peristiwa yang diramalkan untuk Mesias Israel yang akan datang, jika peluang kejayaan adalah walaupun dalam kes setiap satu, iaitu p (kebarangkalian) sama dengan n dalam setiap kes, maka kebarangkalian keseluruhan bahawa semua n peristiwa akan menemui pemenuhannya dalam satu orang ialah  $p^n$  sama dengan  $(1/2)^n$ ". Oleh itu, hanya ada satu peluang dalam  $2^n$  (33 juta, di mana n sama dengan 25) daripada semua peristiwa yang dinubuatkan ini akan menjadi kenyataan jika mereka hanya tekaan. Sekarang sepintas lalu pada nubuatan mengenai Kristus ini mendedahkan bahawa mereka tidak semua mempunyai peluang untuk berjaya, kerana dalam beberapa keadaan adalah sangat mustahil bahawa peristiwa itu boleh berlaku sama sekali (seperti seorang anak yang dilahirkan tanpa bapa manusia). Tolak ansur yang sangat konservatif ialah p sama dengan 1/5; dan kebarangkalian keseluruhan untuk n nubuatan menjadi kenyataan adalah  $p^n$  sama dengan  $(1/5)^n$  atau satu peluang daripada seribu trilion jika n sama dengan 25. (Modern Science and Christian Faith, ms. 178) Walaupun nubuatan berkenaan kelahiran dara dikecualikan, bilangannya kekal besar secara astronomi. Terlalu besar untuk mengandaikan bahawa ini berlaku secara tidak sengaja! Dua puluh lima nubuatan mengenai Kristus dan penggenapannya, dari Sains Moden dan Iman Kristian, ms 179-183. Tolak ansur yang sangat konservatif ialah p sama dengan 1/5; dan kebarangkalian keseluruhan untuk n nubuatan menjadi kenyataan adalah  $p^n$  sama dengan  $(1/5)^n$  atau satu peluang daripada seribu trilion jika n sama dengan 25. (Modern Science and Christian Faith, ms. 178) Walaupun nubuatan berkenaan kelahiran dara dikecualikan, bilangannya kekal besar secara astronomi. Terlalu besar untuk mengandaikan bahawa ini berlaku

secara tidak sengaja! Dua puluh lima nubuatan mengenai Kristus dan penggenapannya, dari Sains Moden dan Iman Kristian, ms 179-183. Tolak ansur yang sangat konservatif ialah p sama dengan 1/5; dan kebarangkalian keseluruhan untuk n nubuatan menjadi kenyataan adalah pn sama dengan (1/5) <sup>n</sup> atau satu peluang daripada seribu trilion jika n sama dengan 25. (Modern Science and Christian Faith, ms. 178) Walaupun nubuatan berkenaan kelahiran dara dikecualikan, bilangannya kekal besar secara astronomi. Terlalu besar untuk mengandaikan bahawa ini berlaku secara tidak sengaja! Dua puluh lima nubuatan mengenai Kristus dan penggenapannya, dari Sains Moden dan Iman Kristian, ms 179-183.

- a. Berikutan ketidaktaatan Adam dan Hawa, Tuhan memberitahu Syaitan "Aku akan mengadakan permusuhan antara engkau dan perempuan itu, dan antara keturunanmu dan keturunannya; Ia akan meremukkan kepalamu, dan engkau akan memukul tumitnya." (Kej 3:15)
- b. Bertahun-tahun selepas air bah Tuhan memanggil Abraham untuk meninggalkan Ur dari orang Kasdim dan pergi ke tanah Kanaan dengan menyatakan "Aku akan membuat kamu menjadi bangsa yang besar dan Aku akan memberkati kamu; ... dan semua bangsa di bumi akan diberkati olehmu" (Kej 12:2-3) dan kemudian Tuhan membuat janji yang sama kepada Ishak dan Yakub.

### ***Nubuatan mengenai Karunia Tuhan***

Beberapa Nubuatan Khusus

- a. Daniel yang menafsirkan mimpi Raja Nebukadnezar tentang patung emas, perak, besi dan tanah liat menyatakan - "Dan pada zaman raja-raja itu, Tuhan surga akan mendirikan sebuah kerajaan yang tidak akan hancur selamanya." (Daniel 2:44)
- b. Yesaya berkata, "Dengarlah sekarang, hai keturunan Daud! Tidak cukupkah untuk menguji kesabaran manusia? Adakah kamu akan menguji juga kesabaran Tuhanku? Oleh itu, Tuhan sendiri akan memberikan kepadamu suatu tanda: Anak dara akan mengandung. dan akan melahirkan seorang anak lelaki, dan akan menamakan Dia Imanuel." (Yes 7:13-14)
- c. *"Tuhan mengutus malaikat Jibril ke Nazaret, sebuah kota di Galilea, kepada seorang gadis yang diikrarkan untuk dinikahkan dengan seorang lelaki bernama Yusuf, keturunan Daud. Anak dara itu bernama Maria."* (Lukas 1:26-28; 35)
- d. *"Malaikat itu menjawab, 'Roh Kudus akan turun atasmu, dan kuasa Yang Mahatinggi akan menaungimu. Jadi, orang kudus yang akan dilahirkan itu akan disebut Anak Allah'". ... "dan kepada Yusuf malaikat itu berkata, 'Anak dara (Maria) itu akan mengandung dan akan melahirkan seorang anak laki-laki, dan mereka akan menamakan Dia Imanuel'-yang artinya, 'Tuhan menyertai kita.'"*(Matius 1:23)
- e. Tuhan mengisytiharkan (kepada Maria dan Yusuf) sebelum kelahiran Yesus bahawa Dia akan dipanggil "Putra Yang Mahatinggi." (Lukas 1:32)

Tuhan dengan sengaja mengosongkan diri-Nya dari sifat ketuhanan-Nya, meninggalkan Syurga, menjadi daging dan hidup di antara makhluk ciptaan-Nya.

Kelahiran Yesus

*"Maria ibu-Nya telah diikrarkan untuk dinikahkan dengan Yusuf, tetapi sebelum mereka bersatu, dia didapati mengandung oleh Roh Kudus. Oleh kerana Yusuf suaminya seorang yang benar dan tidak mahu mendedahkan dia kepada keaiban umum, dia berniat untuk menceraikan dia secara senyap-senyap. Tetapi setelah dia memikirkan hal ini, malaikat Tuhan menampakkannya dalam mimpi dan berkata, 'Yusuf, anak Daud, jangan takut mengambil Maria sebagai isterimu, kerana yang dikandungnya adalah dari Roh Kudus. Dia akan melahirkan seorang anak lelaki, dan engkau harus menamakan Dia Yesus, kerana Dia akan menyelamatkan umat-Nya daripada dosa mereka.'" ( Matius 1:18-21 ).*

“Semuanya itu terjadi supaya genaplah firman Tuhan melalui nabi: Anak dara itu akan mengandung dan akan melahirkan seorang anak laki-laki, dan mereka akan menamakan Dia Imanuel, yang artinya, Allah beserta kita.” (Matius 1). :23)

The persekitaran di mana Yesus dilahirkan adalah masyarakat tertutup, orang yang menganggap diri mereka lebih tinggi daripada semua orang lain. Mereka adalah orang Yahudi dan sangat berbangga kerana menjadi Bani Abraham, umat pilihan Tuhan. 'Abraham adalah bapa kita' (Yohanes 8:38). Mereka mempunyai kebencian yang sangat besar terhadap orang Samaria kerana mereka menganggap mereka sebagai keturunan separuh, orang Yahudi yang telah meninggalkan Hukum Musa semasa tempoh penawan Babel. Kebencian mereka sangat besar sehingga mereka akan pergi keluar dari jalan mereka untuk tidak menjejalkan kaki di negeri orang Samaria. Penjajah Rom tidak berbeza dan mana-mana orang Yahudi yang dikaitkan dengan "penjajah itu" adalah "berdosa;" cth, Matius, pemungut cukai.

Mereka juga legalistik ke tahap tertinggi. Mereka memastikan mereka memenuhi undang-undang, tidak semestinya niat, untuk mendapatkan janji Tuhan. Sebagai contoh, Musa meminta mereka memberikan persepuluhan dan memberikan persepuluhan. Untuk memastikan mereka memberikan persepuluhan tetapi tidak lebih, mereka mengira benih tumbuhan untuk memberikan persepuluh dan hanya sepersepuluh.

Rom memerlukan orang Yahudi untuk membawa muatan askar sejauh satu batu. Jadi, orang Yahudi meletakkan penanda untuk memastikan mereka tidak pergi lebih jauh. Ingat Yesus menyatakan bahawa jika seseorang memaksa anda pergi satu batu; pergi dengan dia berdua. (Matius 5:41)

Ke dalam budaya ini datang Mesias, Yang Diurapi, Kristus. Orang Yahudi percaya bahawa apabila Dia datang, Dia akan memulihkan kerajaan bumi Israel kepada 'hak yang diberikan Tuhan' untuk kuasa dan kehormatan. Mesias mereka akan menjadi Raja orang Yahudi dan memerintah seperti Daud.

### **Apa Kata Penulis Abad Pertama**

#### Yesus

*“Bapa yang mengutus Aku sendiri telah bersaksi tentang Aku. Kamu tidak pernah mendengar suara-Nya atau melihat rupa-Nya, dan firman-Nya tidak tinggal di dalam kamu, kerana kamu tidak percaya kepada Dia yang diutus-Nya. Kamu rajin mempelajari Kitab Suci kerana kamu menyangka bahawa olehnya kamu beroleh hidup yang kekal. Inilah Kitab Suci yang memberi kesaksian tentang Aku.”*(Yohanes 5:37-39)

#### Rasul Petrus

Orang Kristian memakai nama Kristus kerana Kristus adalah Tuhan mereka, Guru, Pembimbing, Juruselamat, Penebus, Model, Imam Besar, Pengharapan, Pengorbanan untuk dosa dan banyak lagi. Asas yang kukuh bagi iman kita adalah kebenaran pengakuan Petrus - “Engkau adalah Kristus, Anak Allah yang hidup.” (Matius 16:16) Yesus adalah nyata dan Bible adalah benar. Semua yang perlu diketahui tentang Yesus terdapat dalam Alkitab. Semua sejarah manusia berkisar kepada-Nya. Yesus adalah watak utama dalam drama manusia. Tidak menghairankan bahawa sejarah dunia dibahagikan kepada dua rentang masa: sebelum Kristus (SM) dan selepas Kristus (AD).

#### Rasul Yohanes

*“Pada mulanya adalah Firman, dan Firman itu bersama-sama dengan Allah, dan Firman itu adalah Allah. Dia bersama Tuhan pada mulanya. Melalui Dia segala sesuatu dijadikan; tanpa dia tiada apa pun yang tercipta yang telah dibuat. Dalam Dia ada hidup, dan hidup itu adalah terang manusia. Terang bersinar dalam kegelapan, tetapi kegelapan tidak memahaminya. Datanglah seorang lelaki yang diutus oleh Tuhan; namanya John. Ia datang sebagai saksi untuk bersaksi tentang terang itu, supaya melalui Dia semua orang percaya. Dia sendiri bukanlah terang; dia datang hanya sebagai saksi kepada terang itu. Terang sejati yang menerangi setiap orang akan datang ke dunia. Dia ada di dalam dunia, dan walaupun dunia dijadikan melalui Dia, dunia tidak mengenali Dia. Dia datang kepada miliknya, tetapi miliknya tidak*

menerimanya. Tetapi kepada semua orang yang menerima-Nya, kepada mereka yang percaya dalam nama-Nya, (Yohanes 1:1-13)

*“Semuanya itu dilakukan, supaya setiap orang yang menerima Dia, mereka yang percaya dalam nama-Nya, diberikan-Nya hak untuk menjadi anak-anak Allah – anak-anak yang dilahirkan bukan dari keturunan, bukan dari keputusan manusia atau kehendak suami, tetapi dilahirkan dari Allah.”* (Yohanes 1:12-13)

*“Firman itu telah menjadi manusia dan diam di antara kita. Kami telah melihat kemuliaan-Nya, kemuliaan dari Yang Tunggal, yang datang dari Bapa, penuh kasih karunia dan kebenaran.”* (Yohanes 1:14)

Yohanes Pembaptis

*“Dia (Yohanes) berseru, katanya, 'Inilah Dia yang telah Kukatakan, Dia yang datang kemudian daripadaku telah melebihi aku, kerana Dia telah ada sebelum aku.' Dari kepenuhan rahmat-Nya, kita semua telah menerima satu demi satu berkat. Sebab hukum Taurat diberikan melalui Musa; kasih karunia dan kebenaran datang melalui Yesus Kristus. Tidak seorang pun pernah melihat Allah, tetapi Allah Yang Tunggal, yang ada di sisi Bapa, telah menyatakan Dia.”* (Yohanes 1:15-18)

*“Keesokan harinya John (Yohanes Pembaptis) melihat Yesus datang kepadanya, lalu berkata, 'Lihat! Anak Domba Allah yang menghapuskan dosa dunia!’”* (Yohanes 1:29-30)

Gabenor Rom, Pilatus

*“Kemudian Pilatus masuk kembali ke dalam istana, memanggil Yesus dan bertanya kepadanya, 'Adakah Engkau raja orang Yahudi?' 'Adakah itu idea anda sendiri,' Yesus bertanya, 'atau adakah orang lain bercakap dengan anda tentang saya?' 'Adakah saya seorang Yahudi?' Pilatus menjawab. 'Umat kamu dan ketua imam kamulah yang menyerahkan kamu kepadaku. Apa yang awak dah buat?' Yesus berkata, 'Kerajaan-Ku bukan dari dunia ini. Jika ya, hamba-hambaKu akan berjuang untuk menghalang penangkapanku oleh orang Yahudi. Tetapi sekarang kerajaan saya dari tempat lain.' 'Anda seorang raja, maka!' kata Pilatus. Yesus menjawab, 'Betul katamu, Aku seorang raja. Sebenarnya, untuk itulah Aku dilahirkan, dan untuk itulah Aku datang ke dunia, untuk memberi kesaksian tentang kebenaran. Semua orang di pihak kebenaran mendengar saya.' 'Apakah kebenaran itu?' Pilatus bertanya.”* (Yohanes 18:33-38)

Yahudi berkeras

*“Kami mempunyai undang-undang, dan menurut undang-undang itu dia mesti mati, kerana dia mengaku sebagai Anak Tuhan.' Apabila Pilatus mendengar ini, dia semakin takut, dan dia kembali ke dalam istana. 'Dari mana kamu datang?' dia bertanya kepada Yesus, tetapi Yesus tidak menjawabnya. 'Adakah anda enggan bercakap dengan saya?' Pilatus berkata. 'Tidakkah kamu sedar bahawa saya mempunyai kuasa sama ada untuk membebaskan kamu atau untuk menyalibkan kamu?' Yesus menjawab, 'Engkau tidak akan berkuasa atas Aku jika kuasa itu tidak diberikan kepadamu dari atas. Oleh itu, orang yang menyerahkan saya kepada awak adalah berdosa lebih besar.’”* (Yohanes 19:7-11)

Doa Yesus

*“Yesus memandang ke arah syurga dan berdoa Bapa; masanya telah tiba. Muliakanlah Putera-Mu, supaya Putera-Mu memuliakan Engkau. Sebab engkau telah memberikan kepada-Nya kuasa atas semua orang, supaya Ia dapat memberikan hidup yang kekal kepada semua orang yang telah engkau berikan kepadanya. Inilah hidup yang kekal itu: supaya mereka mengenal Engkau, satu-satunya Tuhan yang benar, dan Yesus Kristus, yang telah Engkau utus. Aku telah membawa kemuliaan kepada-Mu di bumi dengan menyelesaikan pekerjaan yang Engkau berikan kepadaku untuk dilakukan. Dan sekarang, ya Bapa, muliakanlah Aku di hadapan-Mu dengan kemuliaan yang ada pada-Ku bersama-Mu sebelum dunia bermula.”* (Yohanes 17:1-5)

Kasim itu berkata kepada Phillip

*“Dan dia menjawab dan berkata, 'Saya percaya bahawa Yesus Kristus adalah Anak Tuhan.’”* (Kisah 8:37)

## Thallus

Matius menyatakan "Mereka telah menyalibkan Dia ... dan duduk, mereka mengawasi Dia di sana ... dari jam enam hingga jam sembilan kegelapan menyelimuti seluruh negeri." ( Matius 27:35-36; 45-46 )

Markus menyatakannya begini, "Pada jam keenam kegelapan menyelubungi seluruh negeri sampai jam kesembilan." (Markus 15:33)

Thallus, seorang ahli sejarah kelahiran Samaria yang tinggal dan bekerja di Rom kira-kira 52 AD, dipetik oleh Julius Africanus, seorang ahli kronograf Kristian pada akhir abad kedua. 1 "Thallus, dalam buku ketiga sejarahnya, menjelaskan kegelapan ini sebagai gerhana matahari." Africanus menyatakan bantahannya terhadap laporan itu dengan alasan bahawa gerhana matahari tidak boleh berlaku semasa bulan purnama, seperti yang berlaku apabila Yesus mati pada masa Paskah. Kekuatan rujukan kepada Thallus ialah keadaan kematian Yesus diketahui dan dibincangkan di Kota Imperial seawal pertengahan abad pertama. Fakta penyaliban Yesus pastinya agak baik. diketahui pada masa itu, sehinggalah orang yang tidak percaya seperti Thallus menganggap perlu untuk menjelaskan perkara kegelapan sebagai fenomena semula jadi. ... Ironinya, Usaha Thallus telah diubah menjadi arus utama bukti sejarah bagi Yesus dan untuk kebolehpercayaan catatan Mark tentang kegelapan pada kematiannya." 2

## Mara Bar-Serapion

"Sebuah manuskrip di Muzium British mengekalkan teks surat yang dihantar kepada anaknya oleh seorang warga Syria bernama Mara Bar-Serapion. Bapa itu menggambarkan kebodohan menganiaya orang bijak seperti Socrates, Pythagoras, dan raja orang Yahudi yang bijak, yang konteksnya jelas menunjukkan Yesus. 'Apakah kelebihan yang diperoleh orang Athens daripada membunuh Socrates? Kebuluran dan wabak menimpa mereka sebagai penghakiman atas kejahatan mereka. Apakah kelebihan yang diperoleh oleh lelaki Samos daripada membakar Pythagoras? Seketika tanah mereka dilitupi pasir. Apakah kelebihan yang diperoleh orang Yahudi daripada melaksanakan hukuman mati kepada raja mereka? Hanya selepas itu kerajaan mereka dimansuhkan. Tuhan dengan adil membalas dendam kepada tiga orang bijak: orang Athens mati kerana kelaparan; orang Samia telah diliputi oleh lautan; orang-orang Yahudi, yang dihancurkan dan dihalau dari negeri mereka, hidup dalam keadaan terceraikan-berai. ... Raja yang bijaksana juga tidak mati untuk kebaikan; dia hidup dalam ajaran yang telah Dia berikan.'" 3

## Cornelius Tacitus

Seorang ahli sejarah Rom yang hidup dari kira-kira 50 AD hingga 100 AD menulis mengenai kebakaran Nero. "Akibatnya, untuk menyingkirkan laporan itu, Nero mengeratkan rasa bersalah dan melakukan penyiksaan yang paling hebat ke atas kelas yang dibenci kerana kekejian mereka, yang dipanggil Kristian oleh penduduk. Christus, dari mana nama itu berasal, mengalami hukuman yang melampau semasa pemerintahan Tiberius di tangan salah seorang prokurator kami, Pontius Pilatus." 4

## Plinius Secundus

Seorang gabenor Rom pada tahun 112 M menulis kepada Maharaja Trajan "Mereka [orang Kristian] mempunyai kebiasaan bertemu pada hari tertentu sebelum terang, ketika mereka menyanyikan lagu kepada Kristus sebagai Tuhan dan mengikat diri mereka dengan sumpah yang sungguh-sungguh untuk tidak melakukan apa-apa perbuatan jahat ... selepas itu adalah kebiasaan mereka untuk berpisah, dan kemudian bertemu lagi untuk mengambil makanan, tetapi makanan dari jenis biasa." 5

## Seutonius

Seorang analis dan pegawai istana di Imperial House semasa pemerintahan Hadrian menulis kira-kira 120 AD dalam Life of Claudius. "Ketika orang-orang Yahudi terus-menerus membuat gangguan atas hasutan Chrestus, dia (Claudius) mengusir mereka dari Rom."6 Edward C. Wharton kemudiannya menyatakan "Sebab kemasyhuran petikan ini adalah kerana Luke, kira-kira enam puluh tahun. tahun sebelumnya, telah mencatatkan kejadian yang sama ini sebagai sebab



rasul Paulus berpasangan dengan pasangan Yahudi Kristian bernama Akwila dan Priskila (Kisah 18:1-2). Sekali lagi, penyebutan Kristus dalam konteks sejarah diperhatikan dalam tambahan- kesusasteraan alkitabiah." 7

Flavius Josephus

Josephus mempunyai pemerhatian yang menarik. "Pada waktu itu bangkitlah Yesus, seorang yang bijaksana, jika kita menyebut Dia manusia, sebab Dia adalah seorang yang melakukan perbuatan yang ajaib, seorang guru manusia yang menerima kebenaran dengan senang hati. Dia memenangkan banyak orang Yahudi dan juga orang Yunani. . Orang ini ialah Mesias. Dan apabila Pilatus telah menghukum Dia di atas salib atas hasutan pemimpin kita sendiri, mereka yang telah mengasihi Dia sejak mula-mula tidak berhenti-henti. Kerana Dia menampakkan diri kepada mereka pada hari ketiga dalam keadaan hidup semula, sebagai nabi-nabi telah meramalkan dan mengatakan banyak lagi perkara-perkara yang menakjubkan tentang dia. Dan sehingga kini bangsa Kristian, yang dinamakan sempena namanya, masih belum pupus." 8

Penulis awal Yahudi dan bukan Yahudi

Petikan berikut dari FF Bruce meringkaskan perkara ini dengan sangat jelas. "Apa pun yang boleh difikirkan tentang bukti daripada penulis Yahudi dan bukan Yahudi awal... ia sekurang-kurangnya menetapkan, bagi mereka yang menolak kesaksian tulisan Kristian, watak sejarah Yesus sendiri. Sesetengah penulis mungkin mempermainkan 'mitos-Kristus', tetapi mereka tidak melakukannya atas alasan bukti sejarah. Kesejarahan Kristus adalah sebagai aksiomatik [terbukti dengan sendirinya] bagi ahli sejarah yang tidak berat sebelah seperti sejarah Julius Caesar. Bukanahli sejarah yang menyebarkan teori 'mitos Kristus'." 9

Nota kaki

1. FF Bruce, Dokumen Perjanjian Baru, Eerdmens, hlm. 113.
2. Edward C. Wharton, Kristian: Kes Jelas Sejarah Howard hlm. 7.
3. British Museum Syriac Ms., FF Bruce, Jesus and Christian Origins Outside the New Testament, hlm. 31.
4. The Annals and the History, 15:44. Daripada Britannica Great Books, Vol. 15, hlm. 168.
5. Surat-surat, 10:96.
6. Kehidupan Claudius, 25:4
7. Edward C. Wharton, Kristian: A Clear Case of History, Howard hlm. 11.
8. Antikuiti, 18,3. 3.
9. FF Bruce, Dokumen Perjanjian Baru. P. 119. dipetik oleh Edward C. Wharton dalam bukunya Christianity: A Clear Case of History

### **Kata-kata dan Tindakan tentang Pemberian Tuhan**

Apabila Yesus dibaptis, direndam, oleh Yohanes di sungai Yordan, langit terbuka: "Dan Roh Kudus turun dalam bentuk tubuh seperti burung merpati ke atas-Nya, dan terdengarlah suara dari syurga yang berkata, 'Engkaulah Anak-Ku yang Kukasihi; kepada-Mu aku berkenan.'" (Lukas 3:22)

"Kata Iblis kepadanya: "Jika (sebenarnya atau sejak) Engkau Anak Allah, suruhlah batu ini menjadi roti." (Lukas 4:3)

*"Pada masa itu datanglah Yohanes Pembaptis dan memberitakan Injil di padang gurun Yudea, 'Bertobatlah, kerana Kerajaan Sorga sudah dekat.' Inilah Dia yang difirmankan melalui nabi Yesaya. Suara orang berseru di padang gurun, 'Persiapkan jalan bagi Tuhan, luruskanlah jalan bagi-Nya.'"*(Matius 3:1-3)

Yohanes melihat Yesus datang kepadanya dan berkata, "Lihat, Anak Domba Allah, yang menghapus dosa dunia!" (Yohanes 1:29-30)

*"Sebaik sahaja Yesus dibaptis, Dia keluar dari air. Pada saat itu langit terbuka, dan dia melihat Roh Allah seperti burung merpati turun ke atasnya. Dan suara dari syurga berkata, 'Inilah Anak-Ku, yang Kukasihi; dengan dia saya sangat gembira.'"*( Mat 3:16-17 )

“Penggoda (Iblis) datang kepadanya dan berkata, ‘Jika Engkau Anak Allah, suruhlah batu-batu ini menjadi roti.’” (Mat 4:3).

“Wanita itu (wanita Samaria) berkata, 'Saya tahu bahawa Mesias' (dipanggil Kristus) 'akan datang. Apabila dia datang, dia akan menerangkan segala-galanya kepada kita.' Kemudian Yesus menyatakan, 'Aku, yang berbicara kepadamu, adalah Dia.'” (Yohanes 4:25-26)

Selama beberapa tahun Yesus mengajar sebagai seorang yang mempunyai kuasa mengesahkan mesej-Nya melalui mukjizat, tanda dan keajaiban seperti menyebabkan orang buta melihat, orang tuli mendengar, orang lumpuh berjalan dan membangkitkan orang mati untuk hidup semula.

*“Yesus bertanya kepada murid-murid-Nya, “‘Tetapi bagaimana dengan kamu?’ dia bertanya ‘Awak kata saya siapa?’ Simon Petrus menjawab, ‘Engkau adalah Kristus, Anak Allah yang hidup.’ Yesus menjawab, ‘Berbahagialah engkau, Simon anak Yunus, kerana hal itu tidak dinyatakan kepadamu oleh manusia, melainkan oleh Bapa-Ku yang di sorga. Dan Aku berkata kepadamu bahawa engkau adalah Petrus, dan di atas batu karang ini, Aku akan membina jemaat-Ku, dan pintu alam maut tidak akan mengalahkannya. Aku akan memberikan kepadamu kunci kerajaan syurga; apa yang kamu ikat di dunia ini akan terikat di syurga, dan apa yang kamu lepaskan di bumi akan terlepas di syurga.’”*(Matius 16:15-19)

**Komen:** "Di atas batu ini" - fakta bahawa Yesus adalah Anak Tuhan adalah asas "Gereja Saya." "Hades" adalah kediaman sementara roh orang mati. Kematian tidak akan mengalahkan Gereja Kristus.

Dia lebih spesifik tentang masa Kerajaan-Nya akan datang kerana "Dia berkata kepada mereka, 'Aku berkata kepadamu, sesungguhnya beberapa orang yang berdiri di sini tidak akan mati sebelum mereka melihat Kerajaan Allah datang dengan kuasa.'" (Markus 9). :1)

**Komen:** Kristus akan menubuhkan gereja-Nya semasa hayat beberapa pendengarnya. Dia kemudiannya dengan sengaja menyerahkan nyawanya sebagai korban dosa, korban, untuk menebus dosa manusia dengan membenarkan kerajaan Rom menyalibkannya. Mereka menguburkannya di dalam kubur yang selamat dengan pengawal untuk mengelakkan kecurian mayat fizikalnya. Tetapi Tuhan, Bapa, membangkitkan Dia pada hari ketiga sebelum tubuh-Nya membusuk, mengalahkan maut dan kubur.

*“Kira-kira jam sembilan berserulah Yesus dengan suara nyaring, 'Eloi, Eloi, lama sabakhtani?'-yang bermaksud, 'Allah-Ku, Allah-Ku, mengapa Engkau meninggalkan Aku?' Ketika beberapa orang yang berdiri di situ mendengar hal itu, mereka berkata, 'Dia memanggil Elia.' Segera salah seorang daripada mereka berlari dan mendapatkan span. Dia mengisinya dengan cuka anggur, meletakkannya pada sebatang kayu, dan menawarkannya kepada Yesus untuk diminum. Yang lain berkata, 'Sekarang biarkan dia. Mari kita lihat sama ada Elia datang untuk menyelamatkannya.' Dan ketika Yesus berseru lagi dengan suara nyaring, Ia menyerahkan nyawa-Nya.”*( Mat 27:46-50 )

*“Murid-murid-Nya berada di dalam rumah itu lagi, dan Tomas bersama-sama mereka. Walaupun pintu terkunci, Yesus datang dan berdiri di tengah-tengah mereka dan berkata, 'Damai sejahtera bagi kamu!' Kemudian dia berkata kepada Tomas, 'Taruh jarimu di sini; lihat tangan saya. Hurlurkan tanganmu dan letakkan di sisiku. Berhenti ragu dan percaya.' Tomas berkata kepadanya, 'Tuhanku dan Tuhanku!'”*(Yohanes 20:26-28)

Kira-kira empat puluh hari kemudian Dia kembali ke Syurga disaksikan oleh para rasul. Roh Kudus diutus untuk membimbing mereka dalam memberitakan dan mencatat Injil, kuasa Tuhan kepada keselamatan. Pada mulanya, ramai

orang Yahudi dan kemudian ramai orang bukan Yahudi mengakui Yesus sebagai Tuhan, Kristus (Yang Diurapi). Banyak saksi di Yudea, Galilea, dan Samaria yang hidup semasa Dia hidup dan mengajar, memberi kesaksian tentang kebangkitan-Nya semula (kebangkitan) dan kembalinya-Nya ke Syurga (kenaikan).

### **Asas "Gereja Saya"**

*"Dengan nama Yesus Kristus dari Nazaret, yang kamu salibkan tetapi yang dibangkitkan oleh Allah dari antara orang mati, orang ini berdiri di hadapan kamu dan disembuhkan. Dia (Yesus) adalah 'batu yang kamu tolak tukang bangunan, yang telah menjadi batu penjuru.' Keselamatan tidak terdapat pada siapapun juga, sebab di bawah kolong langit ini tidak ada nama lain yang diberikan kepada manusia yang olehnya kita dapat diselamatkan."*(Kisah 4:10-12)

*"WHO(Yesus dari Nazareth), sebagai Tuhan yang kodrat, tidak menganggap kesetaraan dengan Tuhan sebagai sesuatu yang harus dipertahankan, tetapi menjadikan diri-Nya tidak ada, mengambil sifat seorang hamba, menjadi serupa dengan manusia." ( Filipi 2:6-7 )*

**Komen:** Tuhan, Putera, memilih untuk menjadi tubuh fizikal dalam bentuk Yesus untuk hidup di antara manusia dan menghadapi godaan, ujian dan penolakan oleh makhluk yang diciptakan-Nya. Topik ini dibincangkan dalam *The Man Who Was God* oleh BibleWay Publishing.

Kristus adalah asas gereja. Efesus 2:20: "Telah dibangun di atas dasar para rasul dan para nabi, Kristus Yesus sendiri sebagai batu penjuru"; 1 Korintus 3:11: "Sebab tidak seorangpun dapat meletakkan dasar selain dari yang telah diletakkan, yaitu Yesus Kristus" dan 2 Timotius 2:19: "Tetapi dasar Allah yang teguh itu tetap teguh, dengan meterai ini: Tuhan mengetahui siapa yang menjadi milik-Nya."

*"Aku berdoa, supaya mata hatimu bercahaya, supaya kamu mengetahui apa yang diharapkan dari panggilan-Nya, betapa kayanya kemuliaan warisan-Nya bagi orang-orang kudus, dan betapa besarnya kuasa-Nya terhadap kita yang beriman. Ini sesuai dengan kerja kekuatan kuasa-Nya yang diwujudkan-Nya dalam Kristus, ketika Ia membangkitkan Dia dari antara orang mati, dan mendudukkan-Nya di sebelah kanan-Nya di sorga, jauh di atas segala pemerintahan dan kekuasaan dan kekuasaan dan kerajaan. , dan setiap nama yang dinamakan, bukan sahaja pada zaman ini, tetapi juga pada zaman yang akan datang – zaman yang kekal. Dan Ia menakutkan segala sesuatu di bawah kaki-Nya dan menyerahkan Dia sebagai Kepala atas segala sesuatu kepada jemaat, yaitu tubuh-Nya, yaitu kepenuhan Dia, yang memenuhi semua dalam semua."*( Efesus 1:18-23 )

Selepas kenaikan Yesus ke syurga para rasul kembali ke Yerusalem seperti yang diperintahkan-Nya kepada mereka. Ramai orang Yahudi berkumpul di Yerusalem, kerana hari itu adalah Pentakosta. "Dan apabila tiba hari Pentakosta, mereka semua berkumpul di satu tempat. Dan tiba-tiba datang dari syurga bunyi seperti itu, dan memenuhi seluruh rumah tempat mereka duduk. Dan kelihatan kepada mereka lidah-lidah seperti api yang menyebarkan diri mereka, dan mereka bertumpu pada masing-masing dari mereka. Dan mereka semua penuh dengan Roh Kudus dan mula berkata-kata dalam bahasa-bahasa lain, seperti yang diberikan oleh Roh itu kepada mereka untuk berkata-kata." (Kisah 2:1-4)

Bunyi angin yang bertiup kencang membawa kumpulan besar kepada para rasul yang berkumpul. Petrus dan rasul-rasul lain mengambil kesempatan untuk mengingatkan mereka tentang apa yang telah mereka dan para pemimpin agama mereka lakukan, dengan menyatakan, "'Oleh itu hendaklah seluruh Israel yakin akan hal ini: Tuhan telah menjadikan Yesus yang kamu salibkan ini, Tuhan dan Kristus.' Apabila orang ramai mendengar hal itu, tersentuh hati mereka dan berkata kepada Petrus dan rasul-rasul yang lain, 'Saudara-saudara, apakah yang harus kami perbuat?' Petrus menjawab, 'Bertobatlah dan hendaklah kamu masing-masing dibaptis dalam nama Yesus Kristus untuk pengampunan dosamu. Dan kamu akan menerima karunia Roh Kudus. Janji itu adalah untuk kamu dan anak-anakmu dan untuk semua orang jauh (semua orang) - untuk semua orang yang akan dipanggil oleh Tuhan, Allah kita.'" (Kisah Para Rasul 2:36-39).

**Komen:** "Rtaubat" bukanlah perasaan semata-mata; ia tidak mempunyai ketidakpastian perasaan dan sentimen. Ia bukan perubahan mudah dalam cuaca jiwa. Ia adalah satu perubahan yang berbeza terhadap fokus kecerdasan; ia membawa bersamanya pergerakan kehendak; Pendek kata, ia adalah satu revolusi dalam dasar manusia itu." (Al Maxey dalam Refleksi)

**Komen:** "Dibaptiskan" telah diterjemahkan daripada perkataan Yunani baptizo yang bermaksud menenggelamkan, mencelup, terjun ke bawah. Baptizo tidak boleh dikelirukan dengan perkataan Yunani; *rantizo*, bermaksud menyiram, atau dengan perkataan Yunani cheo bermaksud mencurahkanhabis.

*"Yesus ini adalah batu yang telah kamu tolak oleh para pembangun, yang telah menjadi batu penjuru. Dan keselamatan tidak ada di dalam siapa pun yang lain, sebab di bawah kolong langit ini tidak ada nama lain yang diberikan kepada manusia yang olehnya kita dapat diselamatkan."*(Kisah 4:11-12)

Ramai orang Yahudi pada Hari Pentakosta, menyedari keadaan mereka yang berdosa, menaruh kepercayaan mereka kepada Kristus dengan menyeru Tuhan untuk mengampuni mereka dengan direndam dalam air (baptisan) ke dalam kematian Kristus dan selepas itu Tuhan membangkitkan mereka dari penguburan mereka di dalam air dan menambahkan mereka kepada murid-murid-Nya dengan itu menubuhkan tubuh-Nya yang berdosa yang diampuni, gereja-Nya.

*"Oleh itu, mereka yang telah menerima firman-Nya dibaptiskan; dan pada hari itu ditambahkan kira-kira tiga ribu jiwa. Dan mereka terus bertekun dalam pengajaran rasul-rasul dan dalam persekutuan, dalam memecahkan roti dan untuk berdoa."*(Kisah 2:41-42)

*"Dan setiap hari mereka tetap dengan satu hati di dalam bait suci, dan memecah-mecahkan roti dari rumah ke rumah, mereka makan bersama-sama dengan sukacita dan ketulusan hati, sambil memuji Allah, dan dikasihi oleh semua orang. Dan Tuhan menambah jumlah mereka hari demi hari orang yang diselamatkan."*(Kisah 2:46-47)

Yakobus, yang berbicara kepada mereka yang DALAM Kristus, menyatakan: "Berbahagialah orang yang bertahan dalam pencobaan kerana apabila ia telah tahan dalam ujian, ia akan menerima mahkota kehidupan yang dijanjikan Allah kepada mereka yang mengasihi Dia. Apabila dicobai, tidak seorang pun boleh berkata, 'Tuhan sedang menggoda saya.' Kerana Allah tidak dapat dicobai oleh yang jahat, dan Dia tidak mencobai sesiapa pun; tetapi setiap orang dicobai apabila, oleh keinginan jahatnya sendiri, ia diseret dan diperdaya. Kemudian, setelah keinginan itu mengandung, ia melahirkan dosa; dan dosa, apabila ia telah dewasa, melahirkan maut." (Yakobus 1:12-15)

**Komen:** Mengetahui ada akibat untuk dosa, anda dan saya perlu diampuni, ditebus, didamaikan, dan dibawa kembali ke dalam hubungan yang benar dengan Tuhan. Mereka yang diampuni dimasukkan ke dalam Kerajaan bukan dibuat oleh tangan. Mengikuti pendamaian dengan hubungan Tuhan ini, seseorang mesti berkembang menjadi rupa Tuhan yang Mereka miliki pada mulanya dengan mempelajari mesej Kristus, Alkitab.

*"Tuhan tidak lambat untuk menggenapi janji-Nya, seperti yang dikira oleh beberapa orang sebagai kelambanan, tetapi Ia sabar terhadap kamu, tidak menghendaki supaya ada yang binasa, melainkan supaya semua orang bertobat."*(2 Petrus 3:9)

*"Kedukaan yang menurut kehendak Allah mendatangkan pertobatan yang membawa kepada keselamatan dan tidak meninggalkan penyesalan, tetapi dukacita duniawi membawa maut."*(2 Korintus 7:10)

*"Sebab kita semua harus menghadap takhta pengadilan Kristus, supaya setiap orang menerima apa yang patut baginya atas perbuatan-perbuatan yang telah dilakukan semasa di dalam tubuh, baik yang baik maupun yang jahat."*(2 Korintus 5:10)

*“Sebab jika, ketika kita masih seteru Allah, kita diperdamaikan dengan Dia oleh kematian Anak-Nya, lebih-lebih lagi, setelah didamaikan, kita akan diselamatkan oleh hidup-Nya! Bukan hanya demikian, tetapi kita juga bersukacita dalam Allah melalui Tuhan kita Yesus Kristus, yang melalui Dia kita sekarang telah menerima pendamaian.”*(Roma 5:10-11)

*“Oleh itu, jika sesiapa ada di dalam Kristus, dia adalah ciptaan baru; yang lama telah pergi, yang baru telah datang! Semua ini dari Allah, yang telah mendamaikan kita dengan diri-Nya melalui Kristus dan memberikan pelayanan pendamaian kepada kita: bahwa Allah mendamaikan dunia dengan diri-Nya dalam Kristus, tidak memperhitungkan dosa manusia terhadap mereka. Dan dia telah memberikan kepada kami mesej perdamaian.”*(2 Korintus 5:17-19)

**Komen:** “Ciptaan baru” ialah ciptaan rohani orang berdosa yang diampuni yang dijadikan imam untuk melayani Tuhan. Penciptaan pertama, manusia fizikal, dibuat daripada unsur-unsur bumi. Ciptaan baru ini dibuat daripada rahmat Tuhan, dan iman, kepercayaan, dan ketaatan manusia.

*“Semuanya itu Kukatakan kepadamu, supaya kamu beroleh damai sejahtera di dalam Aku. Di dunia ini anda akan menghadapi masalah. Tetapi tabahlah! Aku telah mengalahkan dunia.” ... “Setelah Yesus berkata demikian, dia memandang ke langit dan berdoa: ‘Bapa, masanya telah tiba. Muliakanlah Putera-Mu, supaya Putera-Mu memuliakan Engkau. Sebab Engkau telah memberikan kepadanya kuasa atas semua orang supaya dia dapat memberikan hidup yang kekal kepada semua orang yang telah Engkau berikan kepadanya. Inilah hidup yang kekal: mereka mengenal Engkau, satu-satunya Tuhan yang benar, dan Yesus Kristus, yang telah Engkau utus.”*(Yohanes 16:33, 17:1-4)

Memandangkan Yesus adalah kurniaan Tuhan untuk hidup kekal, apakah yang perlu dilakukan untuk menerima pemberian ini? Pada Hari Pentakosta, 40 hari selepas Yesus kembali ke Syurga, Petrus menjawab soalan ini, dan Roh dicurahkan ke atas semua manusia. “Tuhan telah berjanji kepadanya (Daud) dengan bersumpah bahawa dia akan menempatkan salah seorang daripada keturunannya di atas takhtanya. Melihat apa yang akan datang, dia bercakap tentang kebangkitan Kristus, bahawa dia tidak ditinggalkan ke dalam kubur, dan tubuhnya tidak mengalami kebusukan. Tuhan telah membangkitkan Yesus ini, dan kami semua adalah saksi fakta itu. Ditinggikan di sebelah kanan Allah, Ia telah menerima Roh Kudus yang dijanjikan dari Bapa dan telah mencurahkan apa yang kamu lihat dan dengar sekarang.” (Kisah 2:30-33)

*“Oleh itu, hendaklah seluruh Israel yakin akan hal ini: Tuhan telah menjadikan Yesus yang kamu salibkan ini, Tuhan dan Kristus.’ Apabila orang ramai mendengar hal itu, tersentuh hati mereka dan berkata kepada Petrus dan rasul-rasul yang lain, ‘Saudara-saudara, apakah yang harus kami perbuat?’ Petrus menjawab, ‘Bertobatlah dan hendaklah kamu masing-masing dibaptis dalam nama Yesus Kristus untuk pengampunan dosamu.” ... “Mereka yang menerima perkhabarannya dibaptiskan, dan kira-kira tiga ribu orang telah ditambahkan pada hari itu. .”(Kisah 2:36-38, 41)*

*“Mereka memecah-mecahkan roti di rumah mereka dan makan bersama-sama dengan hati yang gembira dan tulus ikhlas, sambil memuji Tuhan dan menikmati perkenan semua orang. Dan Tuhan menambahkan kepada mereka setiap hari mereka yang diselamatkan.”*(Kisah 2:46-47)

Terdapat banyak contoh orang lain yang menerima Kristus dengan mati dalam dosa, dikuburkan (direndam dalam air) ke dalam kematian Kristus, dibangkitkan oleh Tuhan sebagai makhluk rohani yang baru, dan dimasukkan ke dalam Tubuh Kristus dan dalam persekutuan dengan Tuhan.

1. Sida-sida Ethiopia - Kisah 8
2. Orang Samaria - Kisah 8
3. Saulus dari Tarsus – Kisah 9
4. Kornelius – Kisah 10
5. Orang ramai di bandar Filipi, Efesus, Korintus dan Rom.

## Soalan

1. Hanya ada satu nubuatan tentang Yesus.

Betul salah \_\_\_\_

2. Tuhan dengan sengaja mengosongkan diri-Nya dari tuhan untuk menjadi manusia dan hidup di antara ciptaan-Nya.

Betul salah \_\_\_\_

3. Tidak ada ahli sejarah bukan Kristian yang menulis tentang Yesus.

Betul salah \_\_\_\_

4. Yohanes, Pembaptis, mengakui bahawa Yesus adalah Tuhan yang boleh menghapuskan dosa manusia.

Betul salah \_\_\_\_

5. Asas Gereja yang dibina oleh Kristus ialah

a. \_\_\_\_ Orang Yahudi

b. \_\_\_\_ Peter

c. \_\_\_\_ Yesus sebagai Tuhan dalam daging

d. \_\_\_\_ Gerejaanya belum ditubuhkan